

地 图 出 版 出版

中國歷史地圖集 THE HISTORICAL ATLAS OF CHINA

第 八 册 Volume VIII

清 时 期
The Qing Dynasty Period

主办单位 中国社会科学院
SPONSOR
CHINESE ACADEMY OF SOCIAL SCIENCES

主编 谭其骧 CHIEF EDITOR PROF. TAN QIXIANG

地图出版社 CARTOGRAPHIC PUBLISHING HOUSE

中国历史地图集

第八册 (清时期)

主办单位 中国社会科学院 主编 谭其骧 地图出版社出版 上海中华印刷厂印刷 新华书店上海发行所发行

787×1092 1/16 13 印张 1987年 4 月第 1 版 上海第 1 次印刷 印数:00001-25000 统一书号:12014·1212 定价:11.00元

本图上中国国界线系按照我社1980年出版的 1:400万《中华人民共和国地图》绘制

中国历史地图集》

主办单位 中国社会科学院(原中国科学院哲学社会科学部)

主 编 谭其骧

编稿人员

复旦大学

祝培坤 邹逸麟 周维衍 王天良 谭其骧 吴应寿 王文楚 林汀水 魏嵩山 赵永复 项国茂 胡菊兴 赵少荃 嵇 超 张家驹 (上海师范学院) 章 巽 宽

孔祥珠 张修桂 郑宝恒 杨 宽 章 巽 张家驹(上海师范学) 王仁康 周源和 章左声 陈家麟 钱林书 牟元珪 张鸣环

李新芳 刘明星 李德清 林宝璋 程显道

中国社会科学院历史研究所 (在复旦大学参加工作)

田 尚 陈可畏 陈有忠 徐寿坤 卫家雄 毛凤鸣 文锡进

许文华 朱玲玲 李志庭 杜 瑜 杨鸿嵩 黄永祥 曾昭漱

王立本

中央民族学院(东北地区编稿)

傅乐焕 郭毅生 张锡彤 陈连开 贾敬颜 王仲翰 韩公阡

李子谦 徐宗元 王国栋

南京大学 (蒙古地区编稿)

韩儒林 陈得芝 施一揆 丁国范 丘树森 蒋赞初 孟昭庚

施复榆

中国社会科学院民族研究所 (新疆、中亚地区编稿)

冯家昇 新独健 马恩慧 邓锐龄 肖之兴 杜荣坤 林家有

罗致平 任一飞 修世华 田继周 廖宝昀 汪公量 (中央民族学院)

楚明善 (中央民族学院)

中国社会科学院近代史研究所 (青藏地区编稿)

王 忠

云南大学 (云南地区编稿)

方国瑜 尤 中 朱惠荣 郑绍钦

中国社会科学院考古研究所 (原始社会遗址编稿)

夏 鼐 王世民 郑乃武

资料人员

复旦大学 吴浩坤 陆惠鸿 中央民族学院 乔云诚 中国社会科学院民族研究所 王秀文

北京大学侯仁之,中国社会科学院考古研究所徐苹芳,中央民族学院吴丰培、 胡德煌,中国科学院地理研究所黄盛璋等曾编成部分图稿。因编绘体例改变,未 能采用,特致谢意。

尚有江武子等曾承担部分编稿,因故未予采用。

地图制图设计人员

国家测绘局测绘科学研究所

	刘宗弼	卢运祥	金竹安	尹萃芬	丘崇尼	叶永祥	叶俊富
	李训康	杨节铿	姜关根	姜耀祖	夏金波	马绪根	刘子健
	李撷英	潘菊亭	钟迪初	苏钊安			
月	国地图出版	社					
	邹明方	石奉天	麦柏南	陈德生	陈瑞英	胡秀霞	潘兴良

甄抗夷 张泳如 尤文波 樊鸿林 魏铁生 赵杏英 史发枝 徐颂德 江孝谦 洪根寿 张金敏 杨建华 张桂娟 关继科 张武冰 张先恩 刘学荣 郑月乐 王世华 殷子楠 罗古纯 丘佐盛 吴林昌 王长森 刘冠玉 莫琴英 荣亦安 袁素英 黄锐文 蒋蔚欣 刘垂光 王淑华 易利珠 钱佩芝 陈淑兰 徐文敏 吴莉生 万丽凤 马密君 罗蔼时 沙旭力 魏淑敏 陈志安 季永乾 金符 张照铨 俞敦斐 言道良 潘仁英 王原顺 王俊芳 顾乃福 庄晋南 卢宜玉 黄秀莲 杨素珍 贾忠生 夏铭竹 徐丽娟 张 萍 周云淑 赵淑敏 李绍民 肖芝兰 许美瑜 陆用森 傅玛利 陈 潮 牛平汉 吴春凤 王晓兰 徐宝荣 王京莉 赵明前 郭子华 羡春明 杨玉芳 赵西林 姚志雄 时德涵 刘世刚 朱 甦 马克成 黄衍其 范开业 袁德法 计伯仁 赵群 朱太俊 陈宗贵

复旦大学

刘思源 慎安民 郑永达

武汉测绘科技大学

张克权 邹毓俊 林瑞金 袁璇英 段体学 苗先荣

修订编稿人员

第一册 杨 宽 钱林书 (复旦大学)

第二册 王文楚 (复旦大学)

第三册 魏嵩山 (复旦大学)

第四册 周维衍 (复旦大学)

第五册 赵永复 (复旦大学)

第六册 魏嵩山 (复旦大学)

第七册 周维衍(元时期) 赵永复(明时期) (复旦大学)

第八册 王文楚 (复旦大学)

第一册 原始社会遗址部分 王世民 郑乃武 (中国社会科学院考古研究所)

第二至八册蒙古地区 陈得芝 (南京大学)

西北地区 邓锐龄 (中国社会科学院民族研究所)

第五至八册青藏地区 邓锐龄 王 森 (中国社会科学院民族研究所)

常凤玄 (同上) 黄 颢 (同上) 祝启源 (同上)

中国社会科学院民族研究所

洛桑群觉 (中央民族学院)

修订地图制图人员

中国地图出版社

计伯仁 潘兴良 俞敦斐 尤文波 刘冠玉 江孝谦 周云淑徐丽娟 胡邦波 陈洪玲 于红军 潘丽华 贺湘京 赵文玉

李治浩 朱 甦 陈才昆 陈林生 贾金福 邹义和 王惠芳

英文翻译 周敦仁 (复旦大学)

英文审订 凌大夏 (中国地图出版社)

封面题字 顾廷龙 (上海图书馆)

封面设计 冯光美 (中国地图出版社)

THE HISTORICAL ATLAS OF CHINA

SPONSOR: Chinese Academy of Social Sciences (Former Philosophy and Social Science Department of the Chinese Academy of Sciences)

CHIEF EDITOR: Tan Qixiang

STAFFS FOR ORIGINAL COMPILATION:

From Fudan University

Tan Qixiang Wu Yingshou Wang Wenchu Zou Yilin Zhou Weiyan Wang Tianliang Zhu Peikun Xiang Guomao Ji Chao Hu Juxing Zhao Shaoquan Lin Dingshui Kong Xiangzhu Zhang Siugui Wei Songshan Zhao Yongfu Zheng Baoheng Yang Kuan Zhang Xun Zhang Jiaju (from Zhou Yuanhe Shanghai Teachers' College) Wang Renkang Mou Yuangui Zhang Zuosheng Chen Jialin Qian Linshu Liu Mingxing Zhang Minghuan Li Xinfang Li Deging Cheng Xiandao Lin Baozhang

From the History Research Institute under the Chinese Academy of Social Sciences (Worked in Fudan University)

Tian Shang Chen Kewei Chen Youzhong Xu Shoukun
Wei Jiaxiong Mao Fengming Wen Xijin Xu Wenhua
Zhu Lingling Li Zhiting Du Yu Yang Hongsong

Huang Yongxiang Zeng Zhaoshu Wang Liben

From Central Institute for Nationalities (For Northeast Region's Drafts)

Fu Lehuan Gou Yisheng Zhang Xitong Chen Liankai Ja Jingyan Wang Zhonghan Han Gongqian Li Ziqian

Xu Zongyuan Wang Guodong

From Nanjing University (For Mongolian Region's Drafts)

Han Rulin Chen Dezhi Shi Yikui Ding Guofen Qiu Shusen Jiang Zanchu Meng Zhaogeng Shi Fuyu

From the Ethnological Research Institute under the Chinese Academy of Social Sciences (For Xinjiang and Central Asia Regions' Drafts)

Feng JiashengWeng DujianMa EnhuiDeng RuilingXiao ZhixingDu RongkunLin JiayouLuo ZhipingRen YifeiXiu ShihuaTian JizhouLiao Baoyun

Wang Gongliang (from Central Institute for Nationalities)
Chu Mingshan (from Central Institute for Nationalities)

From the Modern History Research Institute under the Chinese Academy of Social Sciences (For Qinghai-Xizang Region's Drafts)

Wang Zhong amalu Y gus Y gunnaus)

From Yunnan University (For Yunnan Region's Drafts)

Fang Guoyu You Zhong Zhu Huirong Zheng Shaoqin
From the Archaeology Research Institute under the Chinese Academy of
Social Sciences (For Drafts of Primitive Society Sites)

Xia Nai Wang Shimin Zheng Naiwu

STAFFS FOR DATA COLLECTION:

From Fudan University Wu Haokun

Lu Huihong

From Central Institute for Nationalities Qiao Yuncheng

From the Ethnological Research Institute under the Chinese Academy of Social Sciences Wang Xiuwen

Thanks to Mr. Hou Renzhi, Beijing University; Mr. Xu Pingfang, the Ethnological Research Institute under the Chinese Academy of Social Sciences; Mr. Wu Fengpei, Hu Dehuang, Central Institute for Nationalities; Mr. Huang Shengzhang, Geographical Research Institute of the Chinese Academy of Sciences though the drafts they compiled were not accepted because of the change of the compiling principle.

The drafts Mr. Jiang Wuzhi and others compiled were not used for reasons, either.

STAFFS FOR CARTOGRAPHIC DESIGNS:

From the Research Institute of Surveying and Mapping under the National Bureau of Surveying and Mapping

Liu Zongbi	Lu Yunxiang	Jin Zhu'an Yin Cuifen
Qiu Chongni	Ye Yongxiang	Ye Junfu Li Xunkang
Yang Jiekeng	Jiang Guangen	Jiang Yaozu Xia Jinbo
Ma Xugen	Liu Zijian	Li Xieying Pan Juting
Zhong Dichu	Su Zhao'an	

From China Cartographic Publishing House

18.	Zou Mingfang	Shi Fengtian	Mai Bonan	Chen Desheng
	Chen Ruiying	Hu Siuxia	Pan Xingliang	Shi Fazhi
	You Wenbo	Fan Honglin	Wei Tiesheng	Zhen Kangyi
	Zhang Yongru	Zhao Xingying	Jiang Xiaoqian	Hong Genshou
	Zhang Jinmin	Yang Jianhua	Zhang Guijuan	Guan Jike
	Xu Songde	Zhang Wubing	Zhang Xian'en	Liu Xuerong
	Zheng Yuele	Wang Shihua	Yin Zinan	Lo Guchun
	Qiu Zuosheng	Wu Linchang	Wang Changsen	Liu Guanyu
	Mo Qinying	Rong Yi'an	Yuan Suying	Yi Lizhu
	Qian Peizhi	Huang Ruiwen	Chen Shulan	Jiang Weixin
	Liu Chuiguang	Wang Shuhua	Wan Lifeng	Ma Mijun
	Luo Aishi	Sha Xuli	Xu Wenmin	Wei Shumin
	Wu Lisheng	Pan Renying	Ji Yongqian	Yan Daoliang
	Chen Zhi'an	Jin Fu	Zhang Zhaoquan	Yu Dunfei
	Gu Naifu	Zhuang Jinnan	Wang Yuanshun	Lu Yiyu
	Huang Xiulian	Yang Suzhen	Wang Junfang	Jia Zhongsheng
	Xia Mingzhu	Xu Lijuan	Zhang Ping	Zhou Yunshu
	Zhao Shumin	Li Shaomin	Xiao Zhilan	Fu Mali
	Xu Meiyu	Chen Chao	Lu Yongsen	Niu Pinghan
	Wu Chunfeng	Wang Xiaolan	Wang Jingli	Zhao Mingqian-
	Go Zihua	Xian Chunming	Yang Yufang	Xu Baorong
	Shi Dehan	Liu Shigang	Zhu Su	Ma Kecheng
	Zhao Xilin	Huang Yanqi	Yao Zhixiong	Fan Kaiye
	Yuan Defa	Ji Boren	Zhao Qun	Zhu Taijun
	Chen Zonggui		es (For Drafts of	Social Science
200	m Fudan Universi			

From Fudan University

Liu Siyuan

Shen Anmin

Zheng Yongda

From Wuhan Technical University of Surveying and Mapping

Zhang Kequan Zou Yujun Lin Ruijin Yuan Xuanying Duan Tixue Miao Xianrong

STAFFS FOR DRAFTS REVISION:

Volume I Qian Linshu (Fudan University) Yang Kuan by Volume II Wang Wenchu by (Fudan University) Volume III Wei Songshan by (Fudan University) Volume IV Zhou Weiyan by (Fudan University) (Fudan University) Volume V Zhao Yongfu by Wei Songshan Volume VI (Fudan University) by Volume VII Zhou Weiyan (Fudan University) (Yuan Period) by (Ming Period) Zhao Yongfu (Fudan University) by . by Wang Wenchu Volume VIII (Fudan University) Volume I (The Part of Pimitive Society Sites) by Wang Shimin Zheng Naiwu (Archaeology Research

Institute under the Chinese Academy of Social Sciences)

Volume II — Volume VIII (Mongolian Region) by
Chen Dezhi (Nanjing University)

(Northwest Regions) by

Deng Ruiling (Ethnological Research Institute under the Chinese Academy of Social Sciences)

Volume V - Volume VIII (Qinghai-Xizang Region) by

Deng Ruiling Wang Sen Chang Fengxuan Huang Hao Zhu Qiyuan (Ethnological Research Institute under the Chinese Academy of Social Sciences)

Sciences)

Luosang Qunjue (Central Institute for Nationalities)

STAFFS FOR CARTOGRAPHIC REVISION:

From China Cartographic Publishing House

Ji Boren Pan Xingliang Yu Dunfei You Wenbo Liu Guanyu Jiang Xiaoqian Zhou Yunshu Xu Lijuan Hu Bangbo Chen Hongling Yu Hongjun Pan Lihua He Xiangjing Zhao Wenyu Li Zhihao Zhu Su Chen Caikun Chen Linsheng Jia Jinfu Zou Yihe

Wang Huifang

TRANSLATION: Zhou Duanren (Fudan University)

TRANSLATION REVISION: Ling Daxia (China Cartographic Publishing House)

COVER INSCRIPTION: Gu Tinglong (Shanghai Library)

COVER DESIGN: Feng Guangmei (China Cartographic Publishing House)

清时期图组编例

- 一、本图组包括全图二幅、分幅图二十六幅、扩大图五幅、插图六幅。
- 二、全图画出清嘉庆二十五年(1820年),光绪三十四年(1908年)的疆域政区。

三、嘉庆全图画出直隶、江苏、安徽、山西、山东、河南、陕西、甘肃、浙江、江西、湖北、湖南、四川、福建、广东、广西、云南、贵州十八省区及其总督、巡抚驻所与所属部分府厅州;盛京、吉林、黑龙江三将军的辖区、驻所及其所辖府治与副都统、总管驻地;标名新疆的伊犁将军辖区、驻所及其所属参赞大臣、办事大臣、领队大臣驻地;乌里雅苏台定边左副将军辖区、驻所及其所属客尔喀四部和各部本旗,科布多参赞大臣辖区和驻所,唐努乌梁海,库伦办事大臣和恰克图司员驻地;西藏办事大臣及达赖喇嘛的辖区、驻所,帮办大臣及班禅额尔德尼的驻所,卫、藏、喀木、阿里四区;西宁办事大臣辖区标名青海,境区标注青海厄鲁特、玉树四十族;内蒙古六盟部分旗、归化城土默特、察哈尔盟旗部分地区,南与直隶、山西府厅州壤地交错,不画界线;套西二旗自成一区,画出界线。

四、光绪全图画出直隶、奉天、吉林、黑龙江、江苏、安徽、山西、山东、河南、陕西、甘肃、浙江、江西、湖北、湖南、四川、福建、广东、广西、云南、贵州、新疆二十二省区及其总督、巡抚驻所与所属全部府和直隶厅州;蒙藏青海等边区建置略同嘉庆时,惟阿尔泰地区自科布多参赞大臣辖区中划出,增设阿尔泰办事大臣辖区,青海玉树四十族已合并为二十五族。各边区酌情画出一些与清后期著名历史事件有关的地名。

五、分幅图按嘉庆二十五年的省、将军、办事大臣辖区和内蒙古盟旗分为二十六幅,另制直隶、甘肃、四川、新疆、西藏部分地区扩大图各一幅;直隶、甘肃、福建、广东、内蒙古部分地区插图各一幅。福建幅另插入光绪二十年(1894年)台湾省一幅。

六、各省总督、巡抚,盛京、吉林、黑龙江、伊犁、乌里雅苏台将军,西藏办事大臣驻所,均作省级符号,西宁办事大臣驻于甘肃西宁府,在青海幅图框外

注明。

七、十八省区的府和直隶厅、州,均作府级政区,画出治所和界线,府属的厅、州和县,均作县级政区。甘肃、四川、广西、云南、贵州等省少数民族聚居地区,设有文武各级土司,分别作县级或聚邑级处理。

八、分守、分巡道系省的派遣机构,列表注明道名、驻所及辖区,附于各省图幅背面,图中在其治所下用"——"标出。

九、盛京将军辖区设府、州、厅、县和副都统、协领、城守尉、防守尉各级驻防,其主要建制是府、厅、州、县,分级与十八省同;各级驻防自成区域的作县级,其它作聚邑地名处理。

十、吉林、黑龙江将军辖区的副都统作府级,协领、城守尉作县级处理;黑龙江地区设有副都统衔总管,亦作府级处理。

十一、伊犁将军辖区通称新疆,设有都统、参赞、办事、领队等各级驻割大臣,画出驻所和界线,作府级处理,英吉沙尔领队大臣受喀什噶尔参赞大臣节制,作县级处理;又有隶属于甘肃省镇迪道的镇西、迪化等府州县和安西提督的巴里坤、伊犁、玛纳斯等镇、协、营,不绘入甘肃省幅,即与各驻防城合并绘入新疆幅。绿营驻地作县级处理。南疆各城大臣所辖各处伯克分别作县级及聚邑地名处理。

二十、乌里雅苏台将军统辖的喀尔喀四部(盟)、唐努乌梁海地区与科布 多参赞大臣辖区,作府级处理,所属各旗作县级。唐努乌梁海又有喀尔喀各部 及喇嘛所属之佐领,用注记标明所属。库伦办事大臣理俄罗斯贸易,兼监理车 臣汗、土谢图汗两部事,驻地作府级符号,恰克图司员驻地作县级符号。

十三、西藏办事大臣通过达赖喇嘛、班禅额尔德尼统辖卫、藏、喀木和阿里四区的营、城、呼图克图领地、部族及寺院。卫、藏、喀木、阿里四区,用表面注记标示其大致地区。营、城作县级,呼图克图领地一般大于营,亦作县级,寺院不论大小,均作聚邑处理。营、城下的属城,均作聚邑。部族作表面注记。班禅额尔德尼驻地日喀则管辖数营,作府级政区符号。

十四、西宁办事大臣统辖青海境内厄鲁特二十九旗及玉树等四十族土司,均作县级。

十五、内蒙古六盟、套西二旗、归化城土默特、察哈尔,均作府级政区,画

出界线,所属各旗作县级。这几区合成一幅。

十六、内蒙古盟旗的部分地区,与直隶、山西府厅州县壤地交错,采用内蒙古与直隶、山西图幅两见的办法。

十七、在长城以北和柳条边外设有直属于中央各部门的牧厂,南与直隶口北三厅、山西大同府、盛京奉天府接壤,即附绘于直隶、山西、盛京三幅内。

十八、东北、新疆、蒙古地区的卡伦、驿站、军台、营塘、寺庙,均作聚邑处理。

十九、已废、后置州县择要画出,用聚邑级符号注记。

二十、东北、新疆和青藏地区具有政区性质的部族所在地, 注出部族名。

二十一、光绪末年,列强强占强租了中国大片土地,其中有些是在全图上看得清楚的,不另作图,有些为比例尺所限全图上难以表示清楚,另作扩大图七幅: 1.香港、九龙,2.澳门,3.旅顺、大连,4.威海卫,5.胶州湾,6.广州湾,7.江东六十四屯。

anny University is a state officer the centered process for the read that it is and that it is a state of the state of the

The first testbony hang thing Survey has been been by Sau Iring Half an about M. Can by Man Cong Rang to the Hel Ha Man St Conan Furlant trying Design of the Man day, Out Zhou, had Northeang together with the sexty of the cong this and Man Furlant all the

of the provincial authority. The administrative establishment is no bender regions him shopping. A Zang C. Sen and Qing Her establishment in an interpretable for the control of the contr

the later part. The Charle Longsty are referred as sereal of the correlation referred.

Foundation of the correlation of the contribution of the correlation of the Charlest Strategies.

Sincerpart allow-Labertains on the method of laborary to the following the interpretation of the control of the

especial vely infrarewhile Chirli Chen Sar - In a Champillonig and Net Monagolist distributions and

The Compiling Principles for the Qing Dynasty Period Map-Group

- 1. This map-group consists of two general maps, twenty-six component maps, five detailed local maps, and six insets.
- 2. The general maps deal with respectively the territorial and administrative situation at the 25th year of Jia Qing (嘉 慶) Period (1820), and at the 34th year of Guang Xu (光 緒) Period (1908).
- 3. The Jia Qing general map has on it the following elements: the eighteen provinces of Zhi Li (直 隷), Jiang Su (江 蘇), An Hui (安 徽), Shan Xi (山 西), Shan Dong (山 東), He Nan (河 南), Shaan Xi (陝 西), Gan Su (甘 肅), Zhe Jiang (浙 江), Jiang Xi (江 西), Hu Bei (湖 北), Hu Nan (湖南), Si Chuan (四川), Fu Jian (福建), Guang Dong (廣東), Guang Xi (廣西), Yun Nan (雲南), Gui Zhou (貴州), together with the seats of their Zong Du (總督, a viceroy) and Xun Fu (巡 撫, a governor) and some of the Fu (府, a prefecture), Ting (廳, a prefecture), Zhou (州, a prefecture); the jurisdiction areas and seats of the three Jiang Jun (將 軍, a commander) of Sheng Jing (盛京), Ji Lin (吉林) and Hei Long Jiang (黑龍江), together with the Fu-capital and the seats of the Deputy Du Tong (副 都 統, a lieutenant commander) and Zong Guan (總 管, a lieutenant commander) under their command; the seat and jurisdiction area known as Xin Jiang (新疆) of the Ili Jiang Jun (伊犁將軍), together with the seats of its subordinates: Can Zan Da Chen (參 贊 大 臣), Ban Shi Da Chen (辦 事 大 臣), Ling Dui Da Chen (領 隊 大 臣), the seat and jurisdiction area of Ding Bian Zuo Fu Jiang Jun (定邊左副將軍) stationed at Uliassutai (烏里雅蘇臺) together with the four khalkha (喀爾喀) and the Ben Qi (本旗, home-base banner) of each division, the seat and jurisdiction area of Kobdo (科布多) Can Zan Da Chen, Tannu Uriyangkhai (唐 努 烏 梁 海), the seats of Urga (庫 倫) Ban Shi Da Chen and Kiachta (恰克圖) Si Yuan (司員, a trade officer); the seat and jurisdiction areas of Xi Zang (西藏, Tibet) Ban Shi Da Chen (Amban) and Dalai Lama (達賴喇嘛), the seats of Bang Ban Da Chen (幫 辨 大 臣, Amban) and Panchen Lama (班 禪 額 爾 德 尼), the four Regions of Wei (衛, Dbus), Zang (藏, Gtsang), Ka Mu (喀木, Khams), A Li (阿里, Mnga ris); the jurisdiction area marked as Qing Hai (青海) of Xi Ning (西寧) Ban Shi Da Chen, together with Qing Hai Oirats (厄魯特) and the Forty-Tribes like Yu Shu (玉 樹 等 四 十 族); within Nei Meng Gu (内 蒙 古, Inner Mongolia), some of the Qi (旗, banner) in the six Meng (盟, league), Gui Hua Cheng (歸 化 城) Tumd (土 默 特), and Qahar (察 哈 爾). As some of the Meng and Qi are jigsawed with the Fu, Ting, Zhou of Zhi Li and Shan Xi in the south, the boundaries are not drawn. The Two Qi in Tao Xi (套西, west of the Huanghe River Bend) have a regular shape so that their boundaries are marked.
- 4. The Guang Xu general map includes the twenty-two provinces of Zhi Li, Feng Tian (奉天) Ji Lin, Hei Long Jiang, Jiang Su, An Hui, Shan Xi, Shan Dong, He Nan, Shaan Xi, Gan Su, Zhe Jiang, Jiang Xi, Hu Bei, Hu Nan, Si Chuan, Fu Jian, Guang Dong, Guang Xi, Yun Nan, Gui Zhou, and Xin Jiang, together with the seats of their Zong Du and Xun Fu, and all the Fu, Zhi Li Ting and Zhi Li Zhou (直隸廣、州, those Ting and Zhou under the direct jurisdiction of the provincial authority). The administrative establishments in the border regions like Mongolia, Xi Zang (Tibet) and Qing Hai remained the same as in Jia Qing Period except the fact that the Altay (阿爾泰) area had been transferred from the jurisdiction of Kobdo Can Zan Da Chen to that of a newly-appointed Altay Ban Shi Da Chen, and the Forty Tribes like Yu Shu in Qing Hai had been reduced to twenty five tribes. Place names related to historical events in the later part of the Qing Dynasty are indicated selectively in the border regions.
- 5. Twenty-six component maps, showing the situation at the 25th year of Jia Qing Period, are each given to the respective provinces, Jiang Jun and Ban Shi Da Chen jurisdiction aroas and the Meng-Qi in Nei Meng Gu (Inner Mongolia). In addition, five enlarged-scale maps are made to show a particular part of Zhi Li, Gan Su, Si Chuan, Xin Jiang and Xi Zang (Tibet) respectively. Meanwhile, Zhi Li, Gan Su, Fu Jian, Guang Dong and Nei Meng Gu each have an

inset to show up one particular area, and Fu Jian has an inset of Tai Wan Province in the twentieth year of Guang Xu Period (1894).

6. The seats are marked on the provincial level of the Zong Du, Xun Fu in the provinces, and the Jiang Jun of Sheng Jing, Ji Lin, Hei Long Jiang, Ili and Uliassutai, the Xi Zang (Tibetan) Ban Shi Da Chen. But the seat of Xi Ning Ban Shi Da Chen at Xi Ning Fu (西寧府) of Gan Su is indicated in the margin outside the Qing Hai map.

7. The Fu, Zhi Li Ting, Zhi Li Zhou in the eighteen provinces are all marked as the administration on the Fu-level, with heir seats and boundaries shown. The Ting, Zhou, Xian (縣, county) under the Fu are all treated as the administration on the Xian-level. In provinces like Gan Su, Si Chuan, Guang Xi, Yun Nan and Gui Zhou, civilian and military Tu Si (文武 土司, local national minority authority) at various levels, established in the national minority regions, are treated on the Xian-level or Ju Yi (聚邑, inhabited locality) -level.

8. The Fen Shou Dao (分守道) and Xun Shou Dao (巡守道) are branch-offices of the provincial authorities. A list is provided at the back of the map of their names, seats and

jurisdiction areas. On the map, their seats are marked with an underline.

9. Within the jurisdiction area of the Sheng Jing Jiang Jun are to be found administration units like Fu, Zhou, Ting, Xian, as well as garrisons like Deputy Du Tong, Xie Ling (協領), Cheng Shou Wei (城守尉) and Fang Shou Wei (防守尉). The Fu-Zhou-Ting-Xian units, similar to those in the provinces, take up the majority. Those garrisons with a meaningful jurisdiction area are treated like a Xian. But the rest of the garrisons are marked as the place name of a Ju Yi.

10. The Deputy Du Tong under the authority of Ji Lin Jiang Jun and Hei Long Jiang Jiang Jun is treated on the Fu-level, the Xie Ling and Cheng Shou Wei on the Xian-level. In Hei Long Jiang, the Zong Guan ranking as the Deputy Du Tong is also treated on the Fu-level.

- 11. The jurisdiction area under Ili Jiang Jun is generally known as Xin Jiang where those elements treated on the Fu-level are the Du Tong Da Chen (都統大臣), Can Zan Da Chen, Ban Shi Da Chen, Ling Dui Da Chen all in the capacity of dispatched authority. Their seats and boundaries are marked. The Yangi-hissar (英吉沙爾) Ling Dui Da Chen subordinated to the Kashgar (喀什噶爾) Can Zan Da Chen is treated on the Xian-level. Those Fu, Zhou, Xian like Zhen Xi (鎮西) and Di Hua (迪化) subjected to the authority of Zhen Di Dao (鎮迪道) in Gan Su Province, and those Zhen (鎮), Xie (協), Ying (營) like Barkul (巴里坤) and Ili, Manas (瑪納斯) under the authority of An Xi Ti Du (安西提督) all go into, in stead of Gan Su map, Xin Jiang map in combination with their respective Zhu Fang Cheng (駐防城, a place where the troops are stationed often in the jurisdiction area of a different authority). The stationing places for Lu Ying (緑營, Green Batallions) are treated on the Xian-level. The various Begs (伯克) under those Da Chen in southern Xin Jiang cities are treated on the Xian-level or as place names of a Ju Yi.
- 12. The four Karkar divisions or Meng subjected to the authority of Uliassutai Jiang Jun, the area called Tannu Uriyangkhai and the jurisdiction area of Kobdo Can Zan Da Chen are all treated on the Fu-level. And their subordinated Qi are treated on the Xian-level. In Tannu Uriyangkhai area there are also some Karkar tribes and Zuo Ling (佐領) under the authority of the lama whose subordinations are indicated. The Ban Shi Da Chen at Urga handles trade with Russia and has two divisions called Che Chen Han and Tu Xie Tu Han under his supervision, his seat is marked on the Fu-level. The Si Yuan at Kiachta have their seat marked on the Xian-level.
- 13. The Tibetan Amban, through the instrumentality of Dalai Lama and Panchen Lama, exercises authority over the Ying (營), the Cheng (城), the Khutukutu (呼圖克圖) manors, tribes and temples of the four districts of Dbus, Gtsang, Mnga ris and Khams. The four districts are indicated with spaced out characters to show the approximate location. The Ying and Cheng are treated on the Xian-level. The Khutukutu manors, though usually larger than the Ying, are also treated on the Xian-level. The temples irrespective of size, are all treated as Ju Yi. The minor Cheng under the authority of the Ying or Cheng are regarded as Ju Yi. The tribes are indicated with spaced out characters. Xigaze (日喀則), the seat of Panchen Lama, had under its

authority a few Ying, which are marked with a Fu-level administration symbol.

14. The Xi Ning Ban Shi Da Chen holds authority over the Oirats, the Twenty-nine Qi and those Tu Si of the Forty Tribes like Yu Shu, all of which are treated on the Xian-level.

15. The Six Meng in Nei Meng Gu (Inner Mongolia), the Two Qi in Tao Xi, the Gui Hua Cheng of Tumd, and Qahar are all marked with a Fu-level administration symbol, and their boundaries drawn. And all of them are covered in a single map.

16. Certain parts of the Meng or Qi in Nei Meng Gu (Inner Mongolia) are jigsawed with the bordering Fu, or Ting, or Zhou, or Xian of the Zhi Li and Shan Xi provinces. These parts are to be found both in the map of Nei Meng Gu and the map of Zhi Li or Shan Xi.

- 17. There are Mu Chang (牧 廠, grazing lands) that come directly under the authority of departments in the national government. Established north of the Great Wall and beyond the Liu Tiao Bian (柳 條 邊 wicker fence), they share their southern boundaries with the Kou Bei Three Ting (口 北 三 廳) of Zhi Li, the Da Tong Fu (大 同 府) of Shan Xi, and the Feng Tian Fu (奉 天 府) of Sheng Jing. In the form of an addition, these Mu Chang are seen in the maps for Zhi Li, Shan Xi and Sheng Jing.
- 18. All the Ka Lun (卡倫, kharun), Yi Zhan (驛站), Jun Tai (軍臺), Ying Tang (營塘) (They are various names of an army post.) and temples in Dong Bei (Northeast China), Xin Jiang and Mongolia are treated as Ju Yi.
- 19. Those Zhou and Xian, already abolished or established later, are selectively drawn and marked with a Ju Yi symbol.
- 20. Those tribes with some administrative nature in Dong Bei (Northeast China), Xin Jiang, Qing Hai and Xi Zang (Tibet) are indicated with the tribal names at the location.
- 21. Towards the end of Guang Xu Period, the foreign powers by force occupied or leased from China large tracts of its territory. Some of them that can be seen clearly on the general map receive no seperate treatment. Its scale, however, does not allow the others to be seen with adequate clarity. Therefore seven detailed local maps are added to indicate: 1) Xiang Gang (香港, Hong Kong) and Jiu Long (九龍, Kowloon), 2) Ao Men (澳門, Macao), 3) Lü Shun (旅順) and Da Lian (大連), 4) Wei Hai Wei (威海衛), 5) Jiao Zhou Bay (膠州灣), 6) Guang Zhou Bay (廣州灣), 7) The Sixty-Four Tun East of the Hei Long Jiang River.

内	容		今	内	容	
名	称	符号及	&注记	名	称	
	居	民	点			
都城 0008	ublic of China y Pariod(A.D.1	6	北京市	首都	The Gen	- 2.
省级驻所	Period (A.D.		上海市	直辖市、省、	自治区人民政	府驻地
府级驻所		0	渡口市	市人民政府弘	主地	
县级驻所及村	镇	0	临沭	县级人民政府	守驻地	11-0
分守、分巡道	驻所		白云鄂博	村镇	li Lin	2-13
	交		通			
桥				铁路及大桥		
谷道		22.44		公路及大道	Shan Do	
运河	Luis I.			运河	Shaan Xi	72-8
	境		界	es of Gan Zho	Can Su . Vicinitie	-29
国界	ang Fu		未定	国界	Vicinities	30
省级界	MARKET THE			直辖市、省、	自治区界	1-34
府级界	to design				Hu Bei .	36-36
	127			地区界	Si Chann	04-40
				印巴停火线	Fu Jian .	£5-5
水	文	及	地地	形型的	Vicinitie	
河流及湖泊			3	河流及湖泊	Guang D	1-45
伏流河				伏流河	Vicinitie Guana X	5-47
				水库及蓄洪	X MIN	5-49
泉	*********				Xin Jiang	1-53
沼泽	7 - 7 - 7 - 7 - 7 - 7	In Indian		沼泽	Ili Region	54.
堤、堰	ngolia), Two Q	nner Mon	g Gu (li	of Nei Men	Six Mens	1-58
山峰			▲ 8848	山峰及标高	Qarmar . Gni Ru	
	其		他	. Stanfirm	Qing Ha	-60 -62
碑; 鄂博; 界	标及号码		gion	d Xigaze Re	Lhasa an	63
关隘	ly Occupied by	S Lone	× be	隘口	Some of	29-1
				The a Consist Co.		ne
					Xahal	UNA
	名 都 级 驻 所 居 好 好 好 好 好 好 好 好 好 好 好 好 好 好 好 好 好 好	居 郡城 省级驻所 府级驻所 县级驻所及村镇 分守、分巡道驻所 交 桥 谷道 运河 境 国界 省级界 府级界 府级界 格 河 東 河流及湖泊 伏流河 泉 沼泽 堤、堰 山峰 其 碑; 鄂博; 界标及号码 关隘 长城	名 称 符号及 居 民 都城 公 省级驻所 ② 房级驻所及村镇 ③ 分守、分巡道驻所 ③ 交 桥 谷道 ———— 运河 境 国界 省级界 府级界 ———— 水 文 本 河流及湖泊 伏流河 ———— 泉 沿海 理 基 地域 其 株城 ————	名 京 京 京 京 京 京 京 京 京	名 称 符号及注记 名 点 点 点 点 点 点 点 点 点	名 称 符号及注记 名 称 称 依 表示 首都 本京市 首都 直辖市、省、自治区人民政府驻地 上海市 直辖市、省、自治区人民政府驻地 上海市 技数人民政府驻地 上海市 大路及大艇 上海市 大路 大路 大路 大路 上海市 大路 大路 大路 大路 大路 上海市 大路 大路 大路 大路 大路 上海市 大路 大路 大路 大路 大路 大路 大路 大

Legend

H	listorical	Contemporary		
	Inhabited	Localities		
京师	Capital city	北京市	National capital	
◎ 保定府	Seat of Sheng-level adminis- tration area	上海市	Seat of province-level admi- nistration area	
◎ 徐州府	Seat of Fu-level administration are	◎ 渡口市	Seat of a city	
敦煌塘沽	Seat of Xian - level administration area and town or village	◎ 临沭	County seat	
	Seat of Fenshou or Fenxundao	0 白云鄂博	Town or village	
	Commun	ications		
=	Bridge		Railway and big bridge	
连 云 栈	Valley trail		Highway and minor road	
	Canal		Canal	
	Bound	daries		
	International	*定	International	
	Sheng-level		Province-level	
	Fu-level			
			Regional	
			Cease-fire line	
	Hydrographical and Top	oographical	Features	
	River and lake		River and lake	
~ ~~	Subterranean river	~ ~	Subterranean river	
			Reservoir and flood storage area	
	Spring			
	Swamp		Swamp	
	Dike, weir			
A	Mountain peak	▲ 8848	Mountain peak and elevation	
	Miscellaneo	us Features		
Д 🕿 24	Tablet, obo, boundary marker and number			
×	Pass	×	Pass	
mmmmm	The Great Wall	200000000000000000000000000000000000000	The Great Wall, defence wor	
++++++++	Defensive earthwork			